
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 195 af 22. januar 2024 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Kim Edberg Andersen (NB). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Lene Skov Henningsen 

  

15. januar 2024 
J.nr. 2024 - 88 

 

Offentligt
DIU Alm.del - Bilag 73

Udvalget for Digitalisering og It 2023-24



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren, i forlængelse af SAU alm. del - spørgsmål 132 og med henvisning til be-

svarelsen af SAU alm. del – spørgsmål 21, oplyse om, hvor mange gigabyte de pågæl-

dende data fylder? 

 

Svar 

Udviklings- og Forenklingsstyrelsen har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Den samlede datamængde for det nye ejendomsvurderingssystem fylder 8,2 TB (tera-

byte) i produktionsmiljøet pr. 9. januar 2024. 

 

I svar på SAU alm. del - spørgsmål 21 af 12. oktober 2023 og SAU alm. del - spørgsmål 

132 af 28. november 2023 fremgik, at det er teknisk vanskeligt og ressourcekrævende at 

stille data og kode til rådighed for offentligheden på en måde, hvor det er anvendeligt ift. 

at give offentligheden mulighed for meningsfuldt at undersøge de enkelte variabler, træ-

ningsdata og kode. Ligeledes vil der være udfordringer forbundet med at stille de enkelte 

variable, træningsdata og kode til rådighed i en form, hvor materialet ikke gøres sårbart 

over for it-angreb mv.  

 

Det bemærkes hertil, at disse tekniske og ressourcemæssige udfordringer kun i begrænset 

omfang vedrører størrelsen på datamængden.” 

 

Jeg oplyste også i svar på SAU alm. del - spørgsmål 21 af 12. oktober 2023, at Udviklings- 

og Forenklingsstyrelsen i forbindelse med færdigudviklingen af det samlede vurderingssy-

stem vil overveje, hvordan der kan gives en dybere teknisk indføring i vurderingsmodel-

len og de bagvedliggende data indenfor rammerne af lovgivningen. Det kan jeg fortsat 

henholde mig til.   


	Spørgsmål
	Svar

